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Agenda Verslag 

Opening 
 

De voorzitter opent de informatieronde om 20.30 uur.  
Het college stelt de raad voor om de nota Financiële beleidskaders 
Grondbedrijf 2015 vast te stellen. De gemeenteraad heeft een kaderstel-
lende rol en bepaalt met de vaststelling van de nota de financiële beleids-
kaders die voor het Grondbedrijf en de grondexploitaties van toepassing 
zijn. 
 

Financiële beleids-
kaders Grondbedrijf 
2015 
20.30-21.00 uur 
 

De heer Piersma heeft zijn vragen tijdens de informatiemarkt gesteld.  
 
De heer Van den Brink heeft geen verdere vragen.  
 
De heer Mülder vindt het een goed stuk. Hij vraagt of het schema uit de 
nota Grondbeleid nog kan worden bijgevoegd. Verder vraagt hij hoe de 
collega-raadsleden aankijken tegen punt B15. Daarin staat dat het college 
de tarieven vaststelt en hij is van mening dat dit daarna ter kennisname 
naar de raad moet worden gestuurd. Zijn de overige fracties het daarmee 
eens? 
 
Wethouder Dragt wil daar vanuit het college nog iets over zeggen. Spre-
ker is voorstander van transparantie en openbaarheid. Hij zou graag willen 
dat de grondprijzenbrief openbaar gemaakt zou kunnen worden. In het 
verleden is besloten deze brief niet openbaar te maken, zeker als het gaat 
om verkoop van bedrijfsmatige grond. Bij particuliere verkoop heeft hij er 
geen problemen mee openbaring in de grondprijzen te geven. Er wordt 
ook grond verkocht aan ontwikkelaars die daar projectmatig woningen op 
realiseren. De grondwaarde wordt mede bepaald door de waarde van de 
woningen. Als van tevoren wordt vastgelegd welke grondprijs voor een 
bepaald jaar wordt gehanteerd, ontneemt dit het college de mogelijkheid 
om in bepaalde gevallen het maximale uit de grondprijs te realiseren. De 
ontwikkelaar zal dan direct verwijzen naar de vastgestelde grondprijs. Als 
het gaat om verkoop van bedrijfsgronden zal ook de betreffende onderne-
mer in onderhandeling gaan over de grondprijs. Het college heeft dan eni-
ge flexibiliteit nodig om te kunnen onderhandelen. Het is een voordeel als 
die prijzen niet direct bekend zijn. 
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De buurgemeenten gaan hier wisselend mee om. Het is aan de raad om 
hierover verder te beslissen. Als de raad beslist dat de grondprijzen open-
baar moeten worden kan hij daar ook mee leven. 
 
De heer Mülder wilde deze vraag aan de raadsleden stellen. 
 
De heer Piersma heeft geen moeite met de notitie. Als de raad een kader 
stelt waarbinnen het college de onderhandelingspositie kan kiezen, heeft 
hij geen moeite met de voorliggende notitie. In het verleden hebben zich 
verschillende situaties voorgedaan waarbij het verstandig was de financi-
ele gegevens van de gemeente niet openbaar te maken. Als de grondprijs 
openbaar wordt gemaakt kan het college die onderhandelingspositie niet 
meer kiezen. Hij is van mening dat het verstandig is dat het college die 
keuzevrijheid wel heeft. 
 
De heer Van den Brink kan meegaan met de woorden van de heer 
Piersma en met wat de wethouder heeft aangegeven over de bedrijfsmati-
ge grondverkopen. De gemeente moet er alles aan doen om zoveel moge-
lijk bedrijven naar Leusden te trekken. 
 
De heer Lensselink vraagt of de heer Mülder bedoelt dat het college deze 
gegevens wel met de raad wil delen. Spreker vindt het prima als het colle-
ge deze gegevens met de raad in beslotenheid wil delen. Hij acht het niet 
in het belang van de gemeente deze gegevens openbaar te maken. 
 
De heer Sturkenboom sluit zich aan bij de woorden van de wethouder. 
De gemeente moet de ruimte hebben haar marktpositie goed te bepalen. 
Wil D66 daarover verder met de raad van gedachten wisselen of is het een 
vraag in algemene zin?  
 
De heer Mülder is van mening dat zoveel mogelijk zaken openbaar ge-
maakt moet worden. Het gaat om de actualisatie van het Grondbedrijf en 
daar heeft altijd een zweem van geheimzinnigheid omheen gehangen. Hij 
wil die zaken steeds meer openbaar maken. 
 
De heer Van den Brink vraagt of D66 toch bij het standpunt blijft dat alles 
openbaar moet worden ondanks de woorden van de wethouder en het 
CDA? Hij ziet meer in het voorstel van de VVD zodat de raad in besloten-
heid kennis kan nemen van deze gegevens  
 
De heer Mülder is zich ervan bewust dat de democratische controletaak 
die de raad heeft af en toe geld kost. Hij vindt de variant waarbij het colle-
ge in vertrouwen deze kennis met de raad kan delen een stap in de goede 
richting. 
 
De heer Piersma zegt dat de raad wel openheid heeft gekregen van het 
college over de financiële gevolgen van projecten. Daar ligt de openheid 
van de grondprijs onder en dat gebeurt in vertrouwen omdat het niet alleen 
om de financiële positie van de gemeente gaat maar ook om bedrijfsge-
voelige informatie en de concurrentiepositie van bedrijven. Dat is de reden 
om bepaalde zaken niet in de openbaarheid te brengen. 
 
De heer Mülder begrijpt hoe de raad hiermee wil omgaan. Hij is wel be-
nieuwd hoe de buurgemeenten hiermee omgaan. 
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De heer Piersma vraagt of de wethouder wel over deze informatie be-
schikt. 
 
Wethouder Dragt antwoordt dat de gemeenten Woudenberg, Nijkerk en 
Barneveld de grondprijzen openbaar hebben gemaakt. De gemeenten 
Amersfoort en Bunschoten houden de grondprijzen vertrouwelijk. Als de 
grondprijzen openbaar zijn is het niet meer van belang wat een bedrijf aan 
grondprijs heeft betaald. Op het moment dat deze informatie vertrouwelijk 
is, betreft het bedrijfsgevoelige informatie.  
 
De heer Sturkenboom heeft naar de beleidskaders gekeken. Het gaat 
hier om specifieke regels voor het Grondbedrijf. Het valt hem op dat voor 
ieder project zowel in de initiatiefase als in de projectfase ruimhartig wordt 
gerekend als het gaat om voorzieningen die getroffen worden zoals on-
voorziene kosten, projectkosten, overheadkosten enz. Als de financiële si-
tuatie van de gemeente minder goed zou zijn, zouden deze beleidsregels 
dan op dezelfde manier zijn opgesteld? 
 
Wethouder Dragt antwoordt dat het college bij het maken van een begro-
ting uitgaat van een voorzichtig scenario. Het college gaat ervan uit dat de 
kosten wellicht hoger zijn dan ze in werkelijkheid zijn. In de uitvoeringsfase 
houdt de gemeente de hand op de knip en wordt er zeer voorzichtig om-
gegaan met de uitgaven. In de meeste gevallen komt de gemeente met 
een goede begroting uit met de budgetten. Daarvoor worden standaarduit-
gangspunten en vaste waarden gehanteerd. Die normen zouden in een 
andere financiële positie niet anders zijn. 
 
De heer Sturkenboom vraagt of die regels zijn uitgewerkt. 
 
De heer Tuitert antwoordt dat die percentages niet in dit stuk zijn opge-
nomen. Daar zijn wel algemeen gangbare percentages voor. Dit kan per 
grondexploitatie verschillen. 
 
Wethouder Dragt vult aan dat deze percentages ook projectafhankelijk 
zijn.  
 
Het is nog niet bekend of het stuk als hamerstuk of debatstuk naar de raad 
gaat. 
 

Sluiting De voorzitter sluit de informatieronde om 21.00 uur. 
 


